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n AIESEC Eskişehir’in düzenlediği Ülkeler Panayırı Espark AVM’de gerçekleştirildi.   3. SAYFADA

n Anadolu Üniversitesi, Kosova’da 
engelliler ve dezavantajlı grupla-
rın özel eğitimi konusunda 2 gün 
süren bir çalıştay düzenledi. Kosova 
Eğitim, Bilim ve Teknoloji Bakanlığı 
ve Kosova’nın Ankara Büyükelçiliği 
iş birliği ile gerçekleştirilen çalıştaya, 
Kosova’dan 40 kişinin yanı sıra ve 
Anadolu Üniversitesinden de Rektör 
Yardımcı Prof. Dr. Ender Suvacı 
önderliğinde 11 öğretim elemanı 
katıldı.                               4. SAYFADA

Dünyada bir 
ilk: Engelsiz 
sınav
n Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 26 
Temmuz günü Radyo A’da yayınla-
nan “Misafir Odası” adlı programa 
konuk oldu.  Prof. Dr. Davut Aydın, 
Üniversitemizin çalışmaları ve proje-
leri hakkında bilgi verdi.  Aydın, yeni 
öğretim dönemi için üniversite tercihi 
yapacak olan milyonlarca gence sesle-
nerek, öğrencileri Anadolu Üniversite-
sine davet etti.                5. SAYFADA

Havacılık ve Uzay  
Bilimleri Fakültesi

n Anadolu Üniversitesi Sivil Havacılık 
Yüksekokulu, Yükseöğretim Ku-

rulu kararıyla Havacılık ve Uzay 
Bilimleri Fakültesine dönüştü.                               

 4. SAYFADA

Radyo A’da 
mikrofon bu 
kez çocukların
n Çocuk Üniversitesi kapsamında 
çocukları radyoyla ve radyoculukla 
tanıştıran “Mikrofon Sizde” etkinliği 
13 Temmuz günü sona erdi. Etkinli-
ğe katılan çocuklar katılım belgeleri-
ni törenle aldı.                3. SAYFADA

n Milli Eğitim Bakanlığı ile Anadolu Üniversi-
tesi Avrupa ülkelerinde yerleşik Türklerin ve 
Türkçe bilen her kesimden bireyin eğitim düze-
yini yükseltmek amacıyla bir çalışma başlattı. 

n Açıköğretim Fakültesi ile Milli Eğitim Ba-
kanlığı Hayat Boyu Öğrenme Genel Müdürlü-
ğü tarafından yürütülecek çalışmalara ilişkin 
protokol Ankara’da imzalandı.
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Avrupalı Türklere yaşam 
boyu eğitim olanağı

Eskişehir’in renkleri 
Gökkuşağı’nda keşfediliyor
n Eğitim Bilimleri Enstitüsü Müdür Yardımcısı Doç. 
Dr. Atilla Cavkaytar tarafından geliştirilen “Zihin  
Engelli Bireyler İçin Garsonluk Mesleği Eğitim  
Kursu” Gökkuşağı Kafe’de başladı.                   

 5. SAYFADA

Dünya’da ilk 
1000 içindeyiz

Ramazan  
Bayramınız 
kutlu olsun

n 20 bin 745 üniversitenin 
değerlendirildiği “Webo-
metrics Ranking of World 
Universities” sıralamasında, 
Anadolu Üniversitesi 738’inci 
sıraya yükselerek ilk 1000’de 
yer alan 10 Türk üniversite-
sinden biri oldu.          5’DE

Anadolu’nun 
Kosova 
çıkarması

n  Öğrencilerimizin Geliştirdiği Hidrojen Otomobili Hidroana Körfez Pisti’ndeki Yarışta 4. Oldu      4. SAYFADA

Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Mustafa 
Cavcar konu hakkında 
bilgi verdi.

AIESEC kültür elçileri Eskişehir’de
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Öğrenci için her türlü olanağa sahibiz

Ahmet Sinan BOZALİOĞLU 
n AIESEC Eskişehir’in düzenlediği 
Ülkeler Panayırı 11 Temmuz günü 
Espark AVM’de gerçekleştirildi. AIESEC 
Eskişehir tarafından gerçekleştirilen 
çeşitli sosyal sorumluluk projelerinde 
gönüllü olmak için farklı ülkelerden 
gelen kültür elçileri, panayırda ülke-
lerini ve kültürlerini Eskişehir halkına 
tanıttı.

Kanada, Ukrayna, Bosna Hersek, 
Hindistan, Çin, Bahreyn, Brezilya, 
Mısır ve Fas gibi ülkelerden gelen 
üniversite öğrencileri, kurulan stant-
larda bir yandan dans gösterileriyle 
eğlenirken bir yandan da ülkelerine 
özgü yiyecek, içecek, çeşitli aksesuar 
ve kıyafetler sergiledi. 

Cengiz ÖZKAN 
n Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, katıldığı 
televizyon programlarında fizibilite çalış-
maları tamamlanan ve yakında hayata 
geçirilmesi planlanan “Sinema Platosu” 
projesi hakkında bilgi verdi. Projenin 
son durumu anlatan Prof. Dr. Rektör 
Prof. Dr. Aydın, projenin film ve medya 
sektörünün gelişimine daha fazla katkı 
sağlaması için Ekonomi Bakanlığından 
bir talepte bulunduklarını belirtti. Aydın 
“Sayın Başbakanımızın stadyumda 
yaptığı konuşmada, Eskişehir’de sinema 
ve film merkezi oluşturularak öğrencilere 
yeni istihdamlar yaratılacak dediği proje, 
aslında bu proje; Serbest bölge projesi. 
Bunun kurumsal bir yere oturtulması 
lazım.” dedi.

Dünyadaki film sektörünün yüksek 
maliyetler nedeniyle son yıllarda başka 
ülkelere kaydığını ancak Türkiye’de 
bu konuyla ilgili herhangi bir çalışma 
bulunmadığını belirten Aydın “Anadolu 
Üniversitesi olarak böyle bir film ve med-
ya merkezinin kurulumu konusunda li-
derlik yapıyoruz. İki Eylül Kampüsündeki 
bir alanı bunun için planladık. Bunun bir 
serbest bölgeye dönüşmesi anlamında 
çalışmalar sürüyor. Anadoluwood ya da 
Eswood gibi isimler üzerinde düşünülü-
yor.” diye konuştu. 

Bakanlığın talebe olumlu yanıt verme-
si hâlinde, sinema platosu serbest bölge 
ilan edilerek burada yapılan çalışmalara 
vergi muafiyeti getirilecek. Böylece 
Eskişehir, film ve medya çalışmalarının 
merkezi konumuna gelecek.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, “Türki-
ye’de çok sayıda iletişim fakültesi, Güzel 
Sanatlar Fakültesi ve Konservatuvarlardan 
mezun olan nitelikli elemanlar var. Havaa-
lanı ve demir yolumuz var. Lojistik destek 
sağlamak da zor olmayacak. Böylece 
Türkiye’de serbest bölge teşvik edilecekse 
bunun merkezi Eskişehir’dir.” dedi. 

Rektör Prof. Dr. Aydın, Televizyon Programlarında Üniversitemizi Anlattı... Sinema platosu 
öğrenciler için 
yeni istihdam 
yaratacak

AIESEC kültür 
elçileri 
Eskişehir’de

n Rektör Prof. Dr. Davut Aydın üniver-
site tercihleri öncesinde 25 Temmuz 
günü TRT Türk’te yayınlanan Anadolu 
medeniyetlerinin izini sürüp, saklı kal-
mış hikâyeleri açığa çıkaran  “Memleket 
Anadolu” adlı programa, 27 Temmuz 
günü Kanal 26’da “Kente Bakış” prog-
ramına, 31 Temmuz günü TGRT Haber 
kanalında yayınlanan “Üniversite Ter-
cihleri” programına ve 2 Ağustos günü 
TRT Okul’da TRT Genel Müdürü İbrahim 
Şahin ile birlikte “Tercih Zamanı Rek-
törler Anlatıyor” adlı programa konuk 
oldu. Rektör Aydın konuk olduğu prog-
ramlarda Anandolu Üniversitesinin faa-
liyetler ve projeleri hakkında bilgi verdi.  

Programlarda yaptığı konuşmalarda 
Yaşam boyu eğitimin doğumdan meza-
ra kadar olan bir süreci kapsadığını vur-
gulayan Rektör Aydın, küresel dünyada 
bilginin çok hızlı eskidiğini belirtti. Aydın 
“İşinizi yaparken sürekli kendinizi yeni-
lemeniz, okulda, okul dışında kendinizi 
geliştirmeniz gerekir. Bunda en önemli 
faktör de bilgi teknolojileri ve teknoloji 
iletişimidir. Bunların en başında da tele-
vizyon geliyor. Televizyonlar da değişip 
gelişerek yaşam boyu eğitime de önemli 
bir destek vermiş oluyor.” dedi.

Tercih İçin 26 Kriter

Üniversite tercihleri yapılırken göz 
önünde bulundurulması gereken 26 kri-
ter olduğunu belirten Aydın “Üniversi-
tenin yol haritası var, vizyonu, misyonu 
var, öğretim üyelerinin kadro durumu 
var, kaç profesör, kaç doçent bulunuyor, 
bunların eğitimleri nedir, cv’leri nedir, 
araştırmaları nedir, kütüphane var, 
kitaplar var, teknoloji var, insan gücü 
var, barınma imkanları var. Yukarıdan 
aşağıya baktığınız zaman çok sayıda 
faktörü bir arada değerlendirip üniver-
siteleri puanlayarak bir kriter çıkarmak 
gerekir. Tercih yapacak öğrencilere son 
bir çağrım var; hangi üniversiteye girer-
lerse girsinler, hangi programda okur-
larsa okusunlar, ikinci üniversite fırsatı 
sunuyoruz. Şu anda okuyanlara, yeni 
kazanacak olanlara, mezun olanlara hiç 
üniversite sınavına girmeden 1 Ekim 
ve 19 Ekim tarihleri arasında Anadolu 
Üniversitesinin Açıköğretim bürosuna 
giderek kayıt yaptırıp ikinci üniversitele-
rini okumalarını öneriyorum. Bu kadar 
rekabetçi bir dünyada bir tane diploma 
yetmiyor. Tercihlerinde bunu da dikkate 
almalarını öneriyorum.” dedi.

Prof. Dr. Aydın, tercih yapacak genç-
lere şu tavsiyelerde bulundu: “Önce bek-
lentiye karar verilmeli, yabancı dil prog-
ramı gözetilmeli, akademik kadronun 
potansiyeline dikkat edilmeli, gidilecek 
okulun fiziksel altyapısı, bilgi ve iletişim 
teknolojisi kullanımı, gerek Avrupa ge-
rek Amerika gerekse Asya'da yurt dışı 
öğretim programları, çift diploma imka-
nı, master ve doktora programları, ders 
dışında kulüp imkanları gözetilmeli ve 
kişisel gelişimine ne kadar katkı sağla-
yacağına, proje imkanları durumuna, 
öğrenciyken okulda çalışma imkânı bu-

lunup bulunamayacağına, sanat, kültür, 
spor, bilim etkinlikleri ne durumda, me-
zun olduktan sonra iş bulabilme potan-
siyeline, barınma imkânının nasıl karşı-
lanacağına ve şehrin coğrafi konumuna 
bakılmalı. Anadolu Üniversitesi  tüm 
bu imkânlar açısından öğrencinin tüm 
ihtiyaçlarını karşılayacaktır. Biz tüm bu 
imkânları öğrenciye sunuyoruz.”

Prof. Dr. Aydın, Tivibu ile de görüşme-
lerin devam ettiğini ve Ekim ayında Tivi-
bu’da da yayına başlayacaklarını söyledi.

ETSC Ödülü

Rektör Aydın “81 il ve 25 ülkede 
eğitim yapıyoruz. Buna 5 ülke eklene-
cek: Bulgaristan, Makedonya, Kosova, 
Nahcivan ve Acar Özerk Cumhuriyeti. 
Avrupa standartlarında ECTS ödülünü 
aldık. Avrupa'da 40 üniversitenin sa-
hip olduğu, en prestijli ödülü aldık. Bu, 
adam gibi iş yaptığınızın göstergesidir. 
Geçen yılki tercih edilme sayımız 541 
bin, bize en yakın İstanbul Üniversi-
tesi 165 bin olarak gözüküyor.” diye 
konuştu.

Çift Diploma Olanağı

Çift diploma programlarıyla yurt dışın-
da eğitim görme imkânı sağladıklarını 
belirten Aydın “Bizim öğrencimiz 2 yıl 
burada okuduktan sonra Amerika’da 
Western Michigan’da okuyacak. Başarılı 
ise burslu okuyacak, başarısız ise parası-
nı kendi ödeyerek de okuyabilir. 4 yılın 
sonunda hem bizim okulumuzda 4 yıl 
okumuş gibi diploma alıyor, hem de 
Western Michigan’da. Michigan State 
Üniversitesi, Amerika’nın ilk 100’ü içine 
girmiş bir okul. Öğrencilerimizi biz gön-
deriyoruz bu okula. Biz sadece Erasmus 
programıyla yurt dışına açılan bir okul 
değiliz, çift diploma ile yurt dışına açıl-
ma hedefi olan bir okuluz. Yabancı dili 
olan bir öğrenci yurt dışına gittiği zaman, 
kendine güvenen, vizyonu, bakış açısı 
gelişmiş bir öğrenci olarak dönüyor. Yurt 
dışından da Üniversitemize bu yönde 
talep oluyor. Birçok öğrenci bitirme tezini 

Anadolu Üniversitesi'nde yapmak üzere 
başvuruda bulunuyor. Anadolu Üniversi-
tesi olarak 4 noktaya odaklandık: Açıköğ-
retim, Havacılık Sektörü, Raylı Sistemler 
ve Zihinsel Engelliler, İşitme Engelliler, Ko-
nuşma Bozuklukları Merkezi dediğimiz 
özel eğitim alanı. Özel eğitim alanında bir 
numarayız. Havacılıkta ve Raylı Sistem-
lerde Eskişehir zaten ülke için çok önemli 
bir yere sahip. Eskişehir’in girişinde Raylı 
Sistemler Test Merkezi kuruyoruz ve ora-
da tüm Türkiye’nin metro, tramvay, tren 
gibi tüm araçlarının testini yapıyoruz. 
Havacılıkta da Cumhuriyetin 100’üncü 
yılında kendi uçak motorunu yapma 
projesinde önemli bir parçayız. Bütün 
bunlar öğrenciler için önemli bir iş alanı 
demektir.” dedi.

Prof. Dr. Aydın “Şu anda Dünya’da 
öğrenci sayısı 100 binin üzerinde olan 
üniversitelere mega üniversite deniyor. 
Bu anlamda biz, öğrenci sayımız organi-
zasyonumuz ve kabiliyetimizle şu anda 
Dünya’nın 3. büyük mega üniversitesi-
yiz. İlk ikinin Çin ve Hindistan’da olduğu-
nu ve nüfuslarını düşünürseniz, nüfusa 
oranla herhalde ilk sıraya oturmuş olu-
yoruz.” diye konuştu. 

Neden Eskişehir Seçilmeli

Prof. Dr. Aydın, Öğrenciler niye Eskişe-
hir’i tercih etmeli sorusuna şöyle yanıt 
verdi:

“Eskişehir hoşgörü kenti ve güvenli 
bir kent. Hiç kimsenin çocuğunu bu-
raya gönderdiği zaman gözü arkada 
kalmıyor. İkincisi dil öğrenmek ve ya-
bancı dilinizi geliştirmek istiyorsanız en 
iyi yabancı dil programlarına sahibiz. 
Kendinizi geliştirmek istiyorsanız 50’nin 
üzerinde kulübümüz var, ders dışı faali-
yetleri mümkün. Yurt dışı çok çekicidir 
gençler için biliyorsunuz, Türkiye’de en 
fazla Erasmus projesiyle öğrenci getiren 
ve gönderen Üniversiteyiz. Bütün Avru-
pa ülkelerinden öğrencimiz var şu anda. 
Türkiye’de 26 bin yabancı öğrenci var-
dır. Bunun yüzde 15’i Anadolu Üniversi-
tesindedir.” dedi. 

Kampüs ve yurtlara değinen Rektör 
Davut Aydın Yunus Emre Kampüsünün 
şehirle iç içe olduğunu ve şehir merke-
zine yürüme mesafesinde olduğunu 
vurguladı. Yunus Emre Kampüsünün 
içinde Kredi Yurtlar Kurumunun da 
varlığına dikkat çeken Aydın, diğer 
yurtların ise kardeş üniversite olan Os-
mangazi Üniversitesinin bitişiğinde bu-
lunduğunu ifade etti. Aydın, ayrıca iki 
üniversite arasında 10 dakikada gidip 
gelinebileceğini ve bir tramvay sistemi 
sayesinde ulaşım açısından Eskişehir’de 
bir sorun olmadığını vurguladı. “Eski-
şehir’i baştan başa yarım saat gibi kısa 
bir süre içerisinde gezmeniz mümkün.” 
diyen Davut Aydın, bunu yanında Eski-
şehir’in çok renkli bir sosyal ve kültürel 
hayatı olduğuna değindi ve “Bir üni-
versitenin şehre nasıl etki edebileceğini 
misafirimiz olan herkese çok güzel bir 
şekilde gösterebiliriz.” dedi. Kentin gü-
venliğinin üst düzeyde olduğunu vur-
gulayan Aydın, gece geç saatlere dek so-
kaklarda gençleri görmenin mümkün 
olduğunu, güvenlik güçlerinin gerekli 
tedbiri aldıklarını ve ailelerin, çocukları 
adına bir endişe duymamaları gerekti-
ğini ve herkesin sorumluluk bilinciyle 
hareket ettiğinin altını çizdi. Kentte yurt 
imkanlarını kullanmak istemeyen öğ-
rencilerin apart ya da stüdyo daireler 
gibi çok fazla seçeneğe sahip olduğunu 
ayrıca yerli ve yabancı öğrencilerle ilgili 
sorunların çözümü için bu işletmelerin 
yöneticileriyle hatta muhtarlarla görüş-
tüklerini belirtti.

Programda TRT Okul kanalına da 
değinen Rektör Prof. Dr. Davut Aydın  
"Dünya'da ilk defa bir kamu yayın kuru-
luşuyla bir üniversite bir araya gelerek 
yeni bir kanal açtık. Bu kanal örnek TRT 
Okul kanalımız. Bu yaşam boyu eğitim 
kanalı 7 den 77’ye her yaş gurubunun 
eğitimini hedefliyoruz.” diye konuştu.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın: “81 il ve 25  
ülkede eğitim yapıyoruz. Buna 5 ülke daha 
eklenecek: Bulgaristan, Makedonya, Kosova, 
Nahcivan ve Acar Özerk Cumhuriyeti.” 

“Avrupa standartlarında ECTS  
ödülünü aldık. Bu, Avrupa’da 40  
üniversitenin sahip olduğu en  
prestijli ödüldür.”

“Geçen yılki tercih edilme  
sayımız 541 bin. Bize en yakın 
rakam, 165 binle  
İstanbul Üniversitesi.”

aAyrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr
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Film çekimi için 
Eskişehir’e de 
İstiklal Caddesi 
kurulacak Bilal KIR 

n Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu-
nun (BESYO) düzenlediği Yaz Spor Oku-
lu katılım belgeleri, 27 Temmuz günü 
düzenlenen törenle verildi. Törende 
katılan Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci 
Gündoğan öğrencileri kutlayarak spo-
run yemek, içmek kadar önemli oldu-
ğuna dikkat çekti. Prof. Dr. Gündoğan 

“Üniversitemizin Yaz Spor Okullarında 
her yaştaki çocuklara yönelik birtakım 
spor aktiviteleri gerçekleştiriliyor. Bu, 
çocukların sporla tanışması açısından 
çok önemli bir faaliyet, bundan sonraki 
hayatlarında da sporun yeri çok önemli 
olacak. Ayrıca yaz aylarında okulları ol-
maması nedeniyle çocuklarımız âtıl du-
ruma düşüyorlar. Bu sayede hem boş 

vakitlerini değerlendiriyorlar hem de 
sporla önemli bir buluşma gerçekleştiri-
yorlar. Çocuk Üniversitesi kapsamında 
da sadece sporda değil diğer bütün bi-
limsel aktiviteler, sosyal kültürel etkin-
liklere de katılıyorlar. Bu sayede hem 
personelimizin hem de Eskişehir’deki 
çocukların üniversiteyle kontak kurma-
ları açısından, aynı zamanda da boş 

zamanlarını bu tür yararlı faaliyetlerle 
geçirmeleri açısından önemli olarak gö-
rüyorum. Bu faaliyetleri, bundan sonra 
da Üniversite olarak devam ettireceğiz.” 
dedi.

Öğrencilerin bir bölümü katılım bel-
gelerini Prof. Dr. Naci Gündoğan’dan 
diğerleri de kendi branşlarının antre-
nörlerinden aldı. 

Özer SENDİNÇ 

n Anadolu Üniversitesi TRT Okul 
Koordinatörü Yrd. Doç. Dr. Ufuk 
Küçükcan İki Eylül Kampüsünde 
kurulması planlanan sinema plato-
su hakkında bilgi verdi. Küçükcan, 
Türkiye’deki dizi ve film sektörünü 
desteklemek amacıyla Hollywood’ta 
inceleme yapıp yerli yapımcı ve 
yönetmenlerle görüşerek, “Anadolu 
Üniversitesi Film Stüdyoları” projesi-
ni oluşturduklarını söyledi.

Sakarya gazetesinin haberine göre 
Yrd. Doç. Dr. Küçükcan, “Anadolu 
Üniversite Film Stüdyoları” proje-
sinin uzun yıllar düşünüldüğünü, 
bunun için de yurt içinde ve yurt 
dışında çeşitli çalışmalar yapıldığını 
kaydetti. Çalışmaların bir kısmının 
ABD’nin Californiya eyaletinde bulu-
nan Hollywood’ta yapılan inceleme-
lerle, bir kısmının ise yerli yapımcı 
ve yönetmenlerle yapılan görüş-
melerle hazırlandığını ifade eden 
Küçükcan “Çalışmaların sonunda 
bunları projelendirdik.” dedi. 

Küçükcan, Türkiye’de çok büyük 
bir dizi sektörü olduğunu, sadece 
2011 yılında 6 büyük kanalda 73 
dizinin yayınlandığını belirterek, 
bununda yaklaşık 600 milyon liralık 
ciroya tekabül ettiğini söyledi.

Eskişehir Merkezi Bir Konumda

İki Eylül Kampüsünde projenin 
başlangıcı için yaklaşık 650 dönüm-
lük arazi ayrıldığını dile getiren 
Küçükcan “Bu arazi içerisinde 4 
tane kapalı plato, onun dışında açık 
hava platoları, su havuzları olacak. 
Bir tane İstiklal Caddesi inşa etmeyi 
düşüyoruz ki, bu sektörün en büyük 
ihtiyaçlarından birisi. Çünkü, İstiklal 
Caddesinde çekim yapmak çok zor. 
Onun için Eskişehir’e, bir İstiklal 
Caddesi yapmak istiyoruz. Ayrıca 
Eskişehir merkezî bir coğrafyada. 
İstanbul, Ankara, Antalya, İzmir gibi 
kentlere kısa sürede ulaşabiliyoruz. 
Burada çok uygun kara yolu var ve 
hızlı tren ağı bulunmakta. Bunun 
yanında Anadolu Üniversitesinin 
sahip olduğu uluslararası bir hava-
alanı bulunmakta. Ayrıca kentin, 
uzun gün ışığı sezonu, uygun iklimi, 
doğal platosu var.” diye konuştu.

Özer SENDİNÇ

n Çocuk Üniversitesinin Fen Bilimleri 
alanında düzenlediği “Maddeyle Bu-
luşalım” adlı programa Fen Fakültesi 
Fizik Bölümü ev sahipliği yaptı.

23-27 Temmuz günleri arasında 

gerçekleştirilen programda 10-17 
yaş arası çocuklar, Yarı İletken Proses 
Laboratuvarı ve Yarı İletken Karakte-
rizasyon Laboratuvarlarında çalış-
ma olanağı buldu. Programa katılan 
çocuklara teorik bilgilerin dışında, 

Doç. Dr. Yasemin Çağlar ve ekibinin 
son yıllarda yaptıkları akademik ça-
lışmalar çerçevesinde “Nano Yapılı 
Malzeme” üretme imkanı da verildi. 
Üniversitemizin Fen Fakültesi bünye-
sinde kurduğu, doktora düzeyindeki 

çalışmalarda etkin olarak kullanılan 
cihazlarda çocuklar, farklı mühendis-
lik alanlarında kullanılan malzeme-
leri nano boyutta üretme fırsatına 
sahip oldu.

Fen Fakültesi Dekanı ve Çocuk 
Üniversitesi Müdürü Prof. Dr. Ertuğ-
rul Yörükoğulları “En büyük amacı-
mız, çocuklarımızın küçük yaşlarda 
üniversitenin havasını solumalarını 
sağlamak. Her sene Çocuk Üniversi-
tesi kapsamında fen, sosyal bilimler, 
sanat ve spor alanlarında 50’ye yakın 
program açmaktayız. Çalışmalarımız 
sayesinde çocuklar kendilerini erken 
yaşlarda tanıyarak, ileride meslek 
seçimlerinde daha bilinçli olacaklar. 
‘Maddeyle Tanışalım’ programındaki 
çocuklar, hocalarımızla omuz omuza 
çalışarak, en son teknolojiyle kendile-
rini geliştirme imkânı buldu. Umarım 
bu çocuklar ilerde bilim insanlarımızı 
oluşturacak.” dedi.

Maddeyle Buluşalım Programı 
Koordinatörü, Fen Fakültesi Fizik Bö-
lümü Katıhal Fiziği Anabilim Dalı Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Yasemin Çağlar, 
yapılan büyük yatırımlar sayesinde 
ülkemizin geleceği adına önemli bir 
yol kat edildiğini, ilerleyen projelerde 
de yaşları daha büyük öğrencilerle ça-
lışmalar yapılması hâlinde çok daha 
kapsamlı bir öğrenme süreci geçirile-
ceğini ve tanıdıkları maddeleri cihaz 
ve aygıtlara uygulama becerisine sa-
hip olabileceklerini ifade etti.

Radyo A’da mikrofon bu kez çocukların 
İrem DÖNMEZ 
n Çocuk Üniversitesi kapsamında 
çocukları radyoyla ve radyoculukla 
tanıştıran “Mikrofon Sizde” etkin-
liği 13 Temmuz günü sona erdi. 
Çocuk Üniversitesi Müdürü Prof. 
Dr. Ertuğrul Yörükoğulları’nın da 
katıldığı etkinliğin son gününde 
çocuklar sertifikalarını aldı. 10-12 
yaş grubundan beş öğrenci ile ger-
çekleştirilen ve tamamlanan etkin-
likte, çocuklar Radyo A stüdyola-

rında radyoculuğa ilişkin eğitimler 
aldı, çocuk hakları konulu spotlar 
hazırladı ve her biri kendi seçtiği 
konu üzerine birer radyo programı 
yaptı.

Prof. Dr. Yörükoğulları “Mikro-
fon Sizde programında çocuklar 
program yapıyor ve bu programlar 
radyoda yayınlanıyor. Amacımız 
yetenekleri erken yaşta belirlemek, 
çocukların kendilerini tanımaları-
na yardımcı olmak.” dedi.

Radyo A Genel Yayın Yönetmeni 
Yrd. Doç. Dr. Özgül Birsen de “Rad-
yo hayal gücü demektir çünkü 
sözcükler dinleyicinin hayalinde 
canlanır ve resim bulur. Bu ne-
denle radyo, yaratıcılık için ve ha-
yal gücünü güçlendirdiği için çok 
önemli bir araçtır ve bütün dünya-
da çocuklar için temel kitle iletişim 
aracı olan radyo, bizim ülkemizde 
bu anlamda ihmal edilen bir araç.”  
diye konuştu.

Çocuk Üniversitesinde maddeyle buluştularÇocuk Üniversitesinde maddeyle buluştularÇocuk Üniversitesinde maddeyle buluştular

Minik sporcular sertifikalarını aldı

Yard. Doç. 
Dr. Ufuk 
Küçükcan
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SHYO 
Havacılık ve 
Uzay Bilimleri 
Fakültesi oldu

Haber Merkezi 

n Kosova’ya büyük bir heyet ile çı-
karma yapan Anadolu Üniversitesi, 
Kosova’da engelliler ve dezavantajlı 
grupların özel eğitimi konusunda 2 
günlük bir çalıştay düzenledi. Kosova 
Eğitim, Bilim ve Teknoloji Bakanlığı ve 
Kosova’nın Ankara Büyükelçiliği iş bir-
liği ile Anadolu Üniversitesi tarafından 
gerçekleştirilen “Kosova Eğitim Sistemi 
Kapsamlı Özel Eğitim” konulu çalışta-
ya, Kosova’dan 40 kişinin yanı sıra ve 
Anadolu Üniversitesinden de Rektör 
Yardımcı Prof. Dr. Ender Suvacı önder-
liğinde 11 öğretim elemanı katıldı.  Ça-
lıştay, Anadolu Üniversitesi tarafından 
düzenlenen ve engellilerin eğitimini 
konu alan en kapsamlı çalıştaylardan 
biri olma özelliği taşıyor.

Kosova’ya Destek Sürüyor

Çalıştayın açılışında konuşan Ko-
sova Eğitim Bakanı Ramë Buja, Koso-
va'ya eğitim ve tüm diğer alanlarda 
verdiği destekten dolayı Türkiye'ye 
teşekkürler etti. Buja, çalıştayda ele alı-
nan özel eğitimin, ülkenin geleceğine 
sağlayacağı katkılarının yadsınamaz 
olduğunu söyledi. Çalıştayın somut iş-
birliği programına dönüşeceğine inan-
dığını söyledi.

Türkiye’nin Priştine Büyükelçisi 
Songül Ozan da yaptığı konuşmada, 

“Çalıştayın neticelerini büyük bir me-
rakla bekliyorum. Eğitim alanında en-
gellilere özel eğitim verilmesi gibi has-
sas bir konunun ele alınması, hepimizi 
heyecanlandırmaktadır.” dedi. 

Bağımsız Kosova’nın geleceğe yü-
rürken ilk dayanağının, iyi yetişmiş 
insan kaynağı olacağını ifade eden 
Ozan, Avrupa’nın en genç ülkesi olan 
Kosova’nın güçlü bir geleceğe sahip 
olabilmesi için eğitimin çok önemli 
olduğuna inandıklarını kaydetti. Bü-
yükelçi Songül Ozan “Türkiye, bağım-
sızlık öncesinde olduğu gibi bağımsız-
lık sonrasında da adaletten ticarete, 
sağlıktan eğitime kadar her alanda 
Kosova’ya desteğini sürdürmektedir. 
Türkiye, kalkınmış ve müreffeh Koso-
va'nın inşası için elinden gelen gayreti 
göstermeye devam etmektedir. Ülke 
olarak her alandaki bilgi ve deneyimi-
mizi Kosova ile paylaşıyoruz.” dedi. 

Türkiye’nin en seçkin üniversite-
lerinden biri olan Anadolu Üniversi-
tesinin, Kosova gibi genç ve dinamik 
bir ülkenin eğitim sektörüne katkı 
sağlamak yönünde yaptığı çalışmala-
rının gurur verici olduğunu kaydeden 
Ozan, Anadolu Üniversitesinin özel 
eğitim alanında sunacağı katkıların, 
Kosova’da önemli bir boşluğu doldur-
masını diledi. 

Çalıştayda, özellikle uzaktan öğre-

tim alanında sadece Türkiye’de değil, 
dünyada sayılı üniversiteler arasında 
yer alan Anadolu Üniversitesini tanı-
tan video gösterimi yapıldı. Bu konuda 
çalıştaya katılanlara ayrıntılı bilgiler ve-
ren Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı çalıştayın amacının, Kosova’da-
ki özel eğitim çalışmalarına bir altyapı 
oluşturacak şekilde Anadolu Üniver-
sitesi ile Kosova Eğitim Bakanlığı ve 
Priştine Üniversitesinin birlikte neler 
yapabileceklerini belirlemek olduğu-
nu söyledi. Prof. Dr. Suvacı “Yapacağı-
mız çalışmada mevcut durum nedir, 
Kosova’da özel eğitim alanında ve ne 
tür alanlarda eksik var, Anadolu Üni-
versitesinin ne tür yetenekleri var, bir 
arada nasıl bir program hazırlanabilir 
diye farklı imkânları ele aldık. Yarın 
hazırlayacağımız bir raporla da bunu 
somut hâle getirip, bir plan halinde 
çalışmalarımıza başlamayı düşünüyo-
ruz.”diye konuştu.

Çocuklarımızdan Etkilendiler

Çalıştay hakkında bilgi veren Üni-
versitemiz Engelliler Entegre Yükseko-
kulu Müdürü Doç. Dr. Mehmet Cem 
Girgin ise şunları söyledi:

“Çalıştayın ilk gününün birinci bölü-
münde genel konuşmalar ve üniversi-
te tanıtımı yapıldı. Daha sonra biz iki 
gruba ayrıldık. Gruplardan biri işitme 

engelliler ve konuşma bozuklukları 
üzerine diğeri ise dil ve konuşma bo-
zuklukları üzerineydi. Çalışmalarımız 
çok verimli geçti. Karşılıklı bilgi alışve-
rişinde bulunduk. Onlar Kosova’da ne 
yaptıklarını ve ne yapılması istedikleri-
ni söylediler. Biz de Türkiye’de yaptık-
larımızı anlattık. Bir sonraki aşamada 
ise Kosova’ya Anadolu Üniversitesi 
olarak ne gibi destek verebileceğimiz 
üzerine tartışmalara giriştik ve bu tar-
tışmalar gayet olumlu bir ortam içinde 
gelişti.”

Anadolu Üniversitesinin özel eğitim 
alanındaki deneyimlerinin Kosova’ya 
çok yararlı olabileceğini belirten Doç. 
Dr. Girgin sözlerini şöyle sürdürdü:

“Anadolu Üniversitesi bu iş birliği-
nin devam etmesi halinde Kosova’ya 
gerekli desteği verebileceğini söyledi. 
Örnek olarak oradaki öğretmenlerin 
eğitimi ve erken tanının nasıl yapılma-
sı konusunda çok fazla bilgilerin olma-
dığını gördük. Özellikle işitme engel-
lilerde daha çok işaret dili ağırlıklı bir 
çalışma olduğu ancak iyi bir erken tanı 
merkezi kurulursa bu merkezde artık 
işitme engelli çocuklara konuşma da 
öğretilebileceğini aktardık. Buradan 
götürdüğümüz işitme engelli çocukla-
rımızı görünce çok etkilendiler. Böyle 
bir sistemin orada da kurulması gerek-
liliğinden bahsettiler.”

Cengiz ÖZKAN 
n Anadolu Üniversitesi Uzay ve Uydu 
Bilimleri Enstitüsü Zonguldak’ta 
sismik araştırmalar yaparak Zongul-
dak’ın yer altı sismik haritasını çıkarı-
yor. Zonguldak Valiliği, Bülent Ecevit 
Üniversitesi (BEÜ) ve Anadolu Üni-
versitesi tarafından yürütülen ortak 
çalışmayla Zonguldak’ta bulunan yer 
altındaki karstik mağaralar ve bun-
ların çökmesi sonucu oluşan yer altı 
boşlukları ile yer kabuğunda oluşan 
deformasyonlar tespit edildi. 15 gün-
lük çalışmanın ardından toplanan bil-
giler ise raporlaştırılarak Zonguldak 
Valiliğine sunulacak.

Uzay ve Uydu Bilimleri Enstitüsü ve 
Bülent Ecevit Üniversitesi tarafından 
yapılan araştırmada Üniversitemiz-
den görev alan ekip, hem teknik hem 
de bilgi birikimi anlamında çalışmaya 
büyük katkı sundu. Eskişehir’den gi-
den 13 kişilik ekibin başında bulunan 
Prof. Dr. Berkan Ecevitoğlu ile Uydu 
ve Uzay Bilimleri Enstitüsü Müdür 
Yardımcısı Prof. Dr. Yücel Güney, 1 
Temmuz- 15 Temmuz günleri arasın-
da yapılan araştırma ve incelemeyle 
ilgili bilgi verdi. Kuzey Anadolu Bölge-
sinin eğimli ve sismik açıdan riskli bir 
bölge olduğunu aktaran Ecevitoğlu 
“Zonguldak ili hem karstik oluşum 
açısından hem de zengin kömür 
yatakları açısından sismik anlamda 
riskli bir bölge. Zonguldak’ta yer alan 
yüksek rakımdaki bir bölgede 15 gün 
boyunca, 16 farklı noktada yer kabu-

ğunun 600 metre altına ses dalgaları 
uygulamak suretiyle bir çalışma yü-
rüttük. Anadolu Üniversitesinden 13 
kişi ve Bülent Ecevit Üniversitesinden 
de 3 akademisyen arkadaşımız bize 
destek verdi. Yapılan çalışma kapsa-
mında Zonguldak’ta karstik yer altı 
oluşumlarını tespit ettik. Bu alanlarda 
oluşan yer altı boşlukları ve yer kabu-
ğunda meydana gelen deformasyon-
lar tespit edildi.” dedi.

Prof. Dr. Berkan Ecevitoğlu “Bu 
alanlar üzerinde var olan yüksek 
katlı binalar, yaşanan çökmeler 
sonucu zarar görüyor. Zamanla bi-
naların duvarlarında çatlaklar ve 
kırılmalar oluşuyor. İleride kimsenin 
zarar görmemesi için bu çalışmanın 
yapılması gerekiyordu.” diye konuş-
tu. Çalışmanın ardından derlenen 
bilgileri rapor hâline getirdiklerini 

belirten Ecevitoğlu “10 gün 
içinde rapor hazır olacak ve 
Zonguldak Valiliğine sunula-
cak. Valilik ise bölgede gerekli 
tedbirlerin alınması için çalı-
şacak.” şeklinde konuştu.

Yöntem hakkında bilgi ve-
ren Prof. Dr. Yücel Güney ise 
şunları söyledi: “Çalışmada 
kullanılan ve düşey kütle adı-
nı verdiğimiz alet Üniversi-
temiz tarafından geliştirildi. 
Bu alet yer kabuğuna basınç 
uygulayarak ses dalgaları 
üretiyor. Oluşan ses dalga-
ları yer altında 600 metre-
ye kadar ulaşarak mevcut 
karstik oluşumları belirle-
memizi sağlıyor. Böylece 
bölgede yer alan riskli böl-
gelerin tespiti sağlanıyor.”

Anadolu’dan Zonguldak’a sismik araştırma desteği 

Cengiz ÖZKAN 
n Anadolu Üniversitesi Sivil Havacılık 
Yüksekokulu, Yükseköğretim Kurulu 
(YÖK) kararıyla Havacılık ve Uzay 
Bilimleri Fakültesine dönüştü. 

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Mustafa 
Cavcar, fakülte olarak artık bilimsel 
çalışmalara daha fazla yönelecekleri-
ni söyledi. Yüksekokulların amacının 
sektöre kalifiye eleman yetiştirmek 
olduğunu, fakültelerin ise bilimsel 
çalışmalar ve araştırmalar yapmakla 
yükümlü olduğunu kaydeden Cavcar 
“Havacılık ve Uzay Bilimleri Fakültesi 
olarak hem yüksekokulun hem de fa-
kültenin bir kombinasyonu şeklinde 
çalışacağız. Biz yine mesleğe yönelik 
kalifiye elemanlarımızı yetiştireceğiz. 
Ama daha farklı yaklaşımlarla öğre-
tim elemanı kadromuzu daha fazla 
bilimsel araştırma yapması yönünde 
teşvik edeceğiz.” dedi.

2023 Hedeflerine Katkı

Türkiye’nin 2023 hedefleri arasın-
da havacılık ve uzay bilimleri alanın-
da çok fazla çalışması olduğunu ifade 
eden Prof. Dr. Cavcar şunları söyledi:

“Türkiye artık bir dönüşüm geçiri-
yor. Türkiye’nin 2023 hedefleri var, 
bu hedefler içinde kendi uçağını, 
helikopterini, kendi uydusunu yap-
mak var. Uydu fırlatabilen, uçağını 
yapabilen ve bunlar dışında havacı-
lık sistemleri geliştirebilen bir ülke 
olmak istiyoruz. Bunları göz önüne 
aldığımızda artık yüksekokul yapı-
sıyla bu mümkün gözükmüyordu. 
Yapılan değişiklikle artık Türkiye’nin 
2023 hedeflerine büyük bir katkı 
sağlayabileceğiz.” 

İlk aşamada fakülte olmanın çok 
fazla bir değişiklik yaratmayacağını 
ancak ileriki dönemde farklılıkla-
rın ortaya çıkmaya başlayacağını 
kaydeden Prof. Dr. Mustafa Cavcar, 
sektörün ihtiyaçlarını belirleme nok-
tasında çalışmalar yapabileceklerini 
söyledi. Daha önce bu tip araştır-
malar yaptıklarını ancak mevzuatla 
ilgili sıkıntılar yaşadıklarını ifade 
eden Cavcar “Biz fakültede sektö-
rün ihtiyaçlarına yönelik eleman 
yetiştireceğiz. Sektördeki firmalar iş 
yoğunluğu içinde sektörün ihtiyaç-
larını bilemeyebilir. Fakülte olmak 
daha çok esneklik getirecek ve biz 
sektörün ihtiyaçlarını belirlemede 
daha bilimsel çalışmalar sergileyece-
ğiz.” diye konuştu.

Havacalık Teknolojisi

Türkiye’nin G-20 ülkeleri arasında 
daha iyi bir konuma gelebilmesi için 
havacılık ve uzay bilimlerine ağırlık 
vermesi gerektiğine dikkat çeken 
Prof. Dr. Cavcar şunları söyledi: 
“Üniversitemiz bünyesinde ‘Havacı-
lık Mükemmeliyet Merkezi’ kuruldu. 
Artık sadece uçak, helikopter veya 
uydu çalışmaları değil, havacılık 
alanında teknolojik çalışmalar ve 
araştırma-geliştirme (Ar-Ge) proje-
leri üreteceğiz. Havacılık ve Uzay 
Bilimleri Fakültemizde eğitim gören 
öğrenciler ve hocalarımıza bu 
çalışmalar yansıyacak. Bu değişikli-
ğin önümüzdeki yıllarda yapılacak 
çalışmalar için ilk adım olduğunu 
söyleyebiliriz.”

Üniversitemizden Kosova çıkarması



5Editör: Uzman Ufuk TOZELİK
Tasarım: Burcu ÜÇOKHABERAnadoluHaber

Cengiz ÖZKAN 
n Radyo A’da 26 Temmuz günü “Mi-
safir Odası” adlı programda Nur De-
mir’in konuğu olan Rektör Prof. Dr. 
Davut Aydın, Üniversitemizin çalış-
maları ve projeleri hakkında bilgi ver-
di.  Aydın, yeni öğretim dönemi için 
üniversite tercihi yapacak olan mil-
yonlarca gence seslenerek öğrencileri 
Anadolu Üniversitesine davet etti.

Kaliteli Yabancı Dil Eğitimi

Anadolu Üniversitesi olarak son iki 
yılda en yüksek tercih oranına sahip 
olduklarını söyleyen Prof. Dr. Davut 
Aydın, yabancı dil eğitimine de özel 
bir önem verdiklerini kaydetti. İş ha-
yatında yabancı dilin belirleyici bir, 
faktör olduğunu belirten Aydın, bu 
nedenle yabancı dil eğitiminde Tür-
kiye’de birinci sırada yer alan Bilkent 
Üniversitesinin öğretim programını 
uyguladıklarını ifade etti. İyi bir ya-
bancı dil eğitiminin iş dünyasında 
büyük önemi olduğuna dikkat çeken 
Rektör Aydın “İş dünyasındaki reka-
bet koşullarında yabancı dil bir baraj 
olarak kullanılır. Geçen yıl çok önemli 
bir değişiklik yaptık. Bilkent Üniver-
sitesi ile anlaştık ve bazı değişiklikler 
yaparak onların sistemini kullanma-
ya başladık. 5 tane seviye var. Öğrenci 
seviye sınavına göre dil düzeyine göre 
sınıflara yerleştiriliyor. Bunun için ho-
calarımız da eğitimden geçirildi. Biz 
bunu getirdik ve okulumuzda öğren-
cimizin hizmetine sunduk. Bir öğren-
ci olarak ilk tercih sebebi yabancı dil 
eğitimi olmalıdır.” şeklinde konuştu. 

Yabancı dil öğrenmek için en iyi 

yollardan birinin yurt dışında eğitim 
almak olduğunu belirten Prof. Dr. Da-
vut Aydın, Anadolu Üniversitesinin 
öğrenci değişim programı olan Eras-
mus’a en çok öğrenciyi gönderen 
üniversite olduğunu ifade etti. Ayrıca 
Avrupa ve Amerika’daki bazı üniver-
sitelerle birlikte yürütülen ve 4 yılda 
çift diploma sahibi olmaya olanak 
sağlayan “SUNY” programına deği-
nen Rektör Aydın “Öğrenci 2 yıl bizde 
eğitim gördükten sonra 2 yıl da yurt 
dışında eğitim görüyor. Böylece 4 yıl-
da çift diplomaya sahip oluyor.” dedi.

İş Dünyasıyla İç İçe

Anadolu Üniversitesinin iş dün-
yasıyla etkileşim içinde olduğunu 
belirten Rektör Prof. Dr. Aydın, öğ-
renciler için staj imkanlarının çeşit-
liliğinden ve proje fuarlarından söz 
etti. “Yaptığınız projeleri hocalarla 
beraber, iş adamları ve sanayicilerin 
önüne koyuyoruz. Yani görücüye çı-
kıyorsunuz. İş dünyasıyla yakınlaşı-
yorsunuz.” diyen Aydın, öğrencilerin 

tercih yaparken bunları göz önünde 
bulundurması gerektiğini ifade etti. 
Ayrıca sosyal anlamda da birçok 
olanağa sahip olduklarına değinen 
Aydın şunları söyledi: “Kulüpler, ders 
dışı faaliyetler, sosyal kültürel faali-
yetler olarak birçok imkâna sahibiz. 
Ayrıca ekonomik olarak öğrencileri-
mize yardımcı oluyoruz. Öğrenci işçi 
olarak hem kendinizi geliştirme hem 
de para kazanma şansına sahip olu-
yorsunuz. Bunların dışında yüksek 
lisans ve doktora programlarındaki 
kalitemiz ortada. Öğrenciler tercih 
yapacakken dört yıldan fazlasını is-
tiyorsa, iş dünyasına yakın olmak 
istiyorsa, tercih edilecek yer Anadolu 
Üniversitesi olmalı.”

Anadolu Üniversitesi olarak son 
yıllarda birçok ülkeye eğitim hizmeti 
götürdüklerini anlatan Prof. Dr. Da-
vut Aydın, son olarak Bulgaristan, 
Kosova, Makedonya, Nahcivan Özerk 
Cumhuriyeti ve Acar Özerk Cumhu-
riyetiyle eğitim alanında iş birliği 
protokolleri imzaladıklarını söyledi. 

2012-2013 öğretim yılı sonunda eği-
tim hizmeti götürülen ülke sayısının 
30 olacağının bilgisini veren Aydın 
“Anadolu Üniversitesi olarak bu coğ-
rafyada eğitim, sanat, kültür birikim-
lerimizi ve diğer faaliyetlerimizi bir 
bütünlük içerisinde bu ülkelere taşı-
yoruz.” diye konuştu.

Engelsiz Sınav Sistemi

Özel eğitimi ülke çapında daha 
geniş bir alana yaymak için Aile ve 
Sosyal Politikalar Bakanlığı Özürlü 
ve Yaşlı Hizmetleri Genel Müdürlüğü 
ile çalışma yaptıklarını söyleyen Prof. 
Dr. Aydın, engelliler için özel eğitim 
konusunda önemli çalışmalara imza 
attıklarını ifade etti. Son olarak ha-
yata geçirilen ve Dünya’da bir ilk 
olma özelliğini taşıyan engelsiz sınav 
sistemini anlatan Aydın “Normal-
de engelliler için yapılan sınavlarda 
her engellinin yanında bir okuyucu 
olması gerekir. Bu çok masraflı ve 
külfetli bir iş. Engellilerin sıkıntıları-
nı ortadan kaldırmak için Bilgisayar 
Araştırma ve Uygulama Merkezi 
Müdürü Yrd. Doç. Dr. Özgür Yılmazel 
ve ekibi engelliler için bir yazılım ge-
liştirdiler. Bu sistemde birden fazla 
dille çalışabiliyoruz. Görme engelli 
öğrenci sınıfa giriyor, kulaklığını takı-
yor ve sadece elini tablet bilgisayarı 
üzerinde gezdirerek soruları yanıtlı-
yor.” dedi. 

Anadolu Üniversitesi olarak engel-
lilerin bilgi ve iletişim teknolojilerini 
kullanması için çalıştıklarını vurgula-
yan Rektör Aydın, çalışmalarının de-
vam edeceğini sözlerine ekledi.

Dünyada bir ilk: Engelsiz sınav...
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın Radyo A’da Misafir Odası Programına Konuk Oldu

Göze ÇİÇEK 

n Eğitim Bilimleri Enstitüsü Müdür 
Yardımcısı Doç. Dr. Atilla Cavkaytar 
tarafından geliştirilen, Eskişehir Te-
pebaşı Belediyesinin ve Türkiye İş 
Kurumu Eskişehir İl Müdürlüğünün 
desteğiyle 20 Temmuz günü imzala-
nan protokol gereği “Zihin Engelli Bi-
reyler İçin Garsonluk Mesleki Eğitim 
Kursu” 1 Ağustos günü Gökkuşağı 
Kafe’de Tepebaşı Belediye Başkanı 
Dt. Ahmet Ataç’ın da bulunduğu 
bir toplantı ile başladı. Bu kurs ile 
eğitilebilir zihinsel yetersizliği olan 
bireylere garsonluk mesleki eğitimi 
verilerek istihdamının yaygınlaştırıl-
ması hedefleniyor.

Zihinsel engelli yetişkinlerin tüke-
tici konumundan üretici konuma 
geçmeleri ve toplumla bütünleşme-
lerinin sağlanmasında bir model 
geliştirilmesini planladıklarını belir-

ten Doç. Dr. Atilla Cavkaytar, engelli 
vatandaşların eğitiminin şu sıralar 
hükümetin de üzerine titrediği bir 
konu olduğunun ve bu çalışmayla 
esas amaçlarının engellileri bağımsız 
yaşayan bir birey hâline getirmeleri 
olduğunun altını çizdi.

15 Bireye Eğitim

Yaklaşık 6 ay sürecek olan bu eği-
timlerde desteğini esirgemeyeceği-
ni belirten Ahmet Ataç, Gökkuşağı 
Kafe'deki 15 zihinsel engelli bireye 
verilecek olan bu kurs ile sosyal gü-
vencelerinin de sağlanmasının aksa-
tılmayacağının sözünü vererek Ana-
dolu Üniversitesindeki eğitimcilere 
ve İŞKUR yetkililerine teşekkür etti.

Kurs bitiminde kursiyerlere gar-
sonluk yapabileceğine dair sertifi-
kalar verileceğini söyleyen İŞKUR 
yetkilisi İsmail Hakkı Dinçay, olmaz 

denilen projelerin hayata geçirildi-
ğini ve engellilerin bundan büyük 
yarar sağlayacağını vurguladı.

Doç. Dr. Atilla Cavkaytar’ın da-
nışmanlığını ve eğitimciliğini yü-
rüttüğü kurslarda; Yrd. Doç. Dr. 
Aysun Çolak, Eğitim Bilimleri Ens-
titüsü Özel Eğitim Anabilim Dalı 
doktora öğrencileri Ayşe Tunç, 
Gizem Yıldız ve Yüksek lisans öğ-
rencisi Ahmet Turan Acungil eği-
tim verecek. Bunun yanı sıra gar-
sonluk eğitimi alan kursiyerlerin 
ailelerine de çocuklarının bağım-
sız yaşama hazırlanmasını nasıl 
destekleyebilecekleri konusunda 
online bir aile eğitimi programı 
uygulanacak. Toplam kurs süre-
sinin 5,5 ay, 104 gün ve 520 saat 
olduğunun belirtildiği eğitimler 
120 saat teorik, 400 saat pratik 
uygulamalardan oluşacak.

ÖYP 
bilgilendirme 
toplantısı

Haber Merkezi 

n Dünyadaki 20 bin 745 üniversitenin 
değerlendirildiği “Webometrics Ranking 
of World Universities” sıralamasında, 
Anadolu Üniversitesi geçen yıl yer aldığı 
1081’inci sıradaki yerini 738’inci sıraya 
yükselterek ilk 1000 üniversite arasında 
yer alan 10 Türk üniversitesinden biri 
oldu. Anadolu Üniversitesi Avrupa üni-
versiteleri sıralamasında ise 318. 
sırayı aldı.

Sıralamada Orta Doğu Teknik 
Üniversitesi 275, İstanbul Teknik 
Üniversitesi 499, Gazi Üniversitesi 501, 
Ankara Üniversitesi 548, Ege Üniversite-
si 562, Bilkent Üniversitesi 611, Boğaziçi 
Üniversitesi 663, Hacettepe Üniversitesi 
677, Anadolu Üniversitesi 738, İstanbul 
Üniversitesi 839, İnönü Üniversitesi 
865, Sabancı Üniversitesi 928, Çukurova 
Üniversitesi 966, Dokuz Eylül Üniversite-
si 994’üncü sırada yer aldı.

Listede bu derecelerin dışında çeşitli 
sıralamalarda yer alan toplam 164 Türk 
üniversitesi bulunuyor. Webometrics 
sıralamasında Google , Yahoo, Lieve 
Search ve Exalead arama motorların-
daki üniversiteye ait sayfaların sayısı, 
üniversite sitesine yapılan benzersiz 
dış bağlantıların toplam sayısı, sitede 
yayımlanan Adobe Acrobet (pdf), Adobe 
PostScript (ps), Microsoft Word (doc) ve 
Microsoft Powerpoint (ppt) dosyalarının 
toplam sayısı ve GoogleScholar'da üni-
versitelerin internet sitelerinin geçtiği 
dokümanlar ölçüt olarak kullanılıyor. 
Üniversitelerin internet sayfalarının 
içeriği, görselliği de inceleniyor.

Üniversitemiz 
dünyada ilk 
1000’de 

İrem DÖNMEZ  
n Harcama esas ve usulleri ile har-
camaların nasıl yapılacağına dair 
alınan kararlar hakkında bilgilen-
dirme amacıyla 25 Temmuz günü 
Öğretim Üyesi Yetiştirme Programı 
(ÖYP) toplantısı gerçekleştirildi. 

Kongre Merkezi Kırmızı Salon’da 
gerçekleştirilen toplantıda Sosyal Bi-
limler Enstitüsü Müdürü ve ÖYP Ku-
rum Koordinatörü Prof. Dr. Bayram 
Zafer Erdoğan, ÖYP’lilere aktarılan 
bütçeyi kişilerin nasıl belirleyeceği 
konusunda bilgiler verdi.

Erdoğan “Bütçenizi tez danışman-
larınızla birlikte belirlemenizi öneri-
yorum. Danışmanınız atanmadıysa 
da danışman atanana kadar bölüm 
başkanınız sizin danışmanınızdır. 
Bütçe belirlenirken 
danışmanınız-
la koordineli 
çalışmalısınız.” 
şeklinde konuş-
tu. 

Göze ÇİÇEK 

n Kadınlar Challenge Cup 2012-2013 
sezonunda 3’üncü turda mücadele 
edecek olan Anadolu Üniversitesi 
Kadın Hentbol Takımının rakibi, 
hentbolda üstün başarılara sahip olan 
Azerbaycan'ın ABU Bakü takımı oldu.

İlk maçını 10-11 Kasım günlerinde 
Bakü’de oynayacak olan Anadolu Üni-
versitesi Kadın Hentbol Takımı, 17-18 
Kasım günlerinde ise rövanş maçlarına 
Eskişehir’de ev sahipliği yapacak.

Anadolu Üniversitesi Hentbol Takı-
mı Antrenörü Sinan Öner, “Çok sayıda 
Rus oyuncunun bulunduğu oldukça 
güçlü bir takımla eşleştik. ABU Bakü, 
hentbolda çok başarılı bir takım. Biz de 
onlar karşısında başarı hedefliyoruz. 
Geçen yılki takımımızdan 5-6 oyuncu-
muz ayrıldı. Yerine başka oyuncular 
ayarlamaya çalışıyoruz. 23 Temmuz 
itibariyle sezonu açtık ve günde çift 
idmanla çalışmalara devam ediyoruz. 
İyi bir sonuç elde etmeyi şimdiden 
hedefliyoruz.” dedi.

Challenge 
Cup’ta rakip 
Bakü’den

Sinan Öner

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo 
A’da katıldığı Misafir Odası adlı prog-
ramda Nur Demir’in konuğu oldu.

Prof. Dr. 
Bayram Zafer Erdoğan

Prof. Dr. 
Atilla Cavkaytar Dt. Ahmet Ataç

Eskişehir’in renkleri 
Gökkuşağı’nda keşfediliyor



AnadoluHaber

Handan KAYGUSUZ 

n Milli Eğitim Bakanlığı ile Anadolu 
Üniversitesi, Avrupa ülkelerinde yerleşik 
Türklerin ve Türkçe bilen her kesimden 
bireyin eğitim düzeyini yükseltmek 
amacıyla bir çalışma başlattı. Milli Eğitim 
Bakanlığı Hayat Boyu Öğrenme Genel 
Müdürlüğü ile Açıköğretim Fakültesi 
tarafından yürütülecek çalışmaların 
esaslarını içeren “Uygulama Protokolü” 
27 Temmuz günü, Milli Eğitim Bakanlı-
ğında imzalandı. Protokol,  Milli Eğitim 
Bakanlığı Müsteşarı Dr. M. Emin Zararsız 
ile Rektör Prof. Dr. Davut Aydın tarafın-
dan imzalandı.

Fırsat Eşitliği Sağlayacak

Protokol, Avrupalı Türklere hayat 
boyu öğrenim desteği kapsamında 
Açıköğretim Ortaokulu ve Açıköğretim 
Lisesi sınavlarının başta Almanya olmak 
üzere Avrupa’daki Türklerin yoğun ola-
rak bulunduğu merkezlerde düzenleme-
yi kapsıyor. Protokol, Avrupa ülkelerinde 
yerleşik göçmen kökenli ailelerin eğitim 
düzeylerinin, yerleşik oldukları ülke 
toplumunun eğitim seviyesine göre 
yetersiz olması sorununu, orta ve uzun 
vadede gidermeye yönelik bu girişim ile 
göçmen veya göçmen kökenli aile birey-
lerinin, ekonomik ve sosyal şartlara bağlı 
olarak öğretimlerini yarıda bırakmaları 
nedeniyle diplomasız ya da alt düzeyde 
diploma sahibi olmalarının iş ve sosyal 
hayatlarını olumsuz etkilemesinin en-
gellenmesi, eğitim ve öğretimin yaşamı 
olumlu yönde etkilediğine yönelik far-
kındalık ve duyarlılıklarının artmasına 
yönelik sinerji yaratılması, yerleşik olduk-
ları Avrupa eğitim sistemlerinin seçici ve 
eleyici yapısının yarattığı başarısızlığın 
önüne geçilmesi, çalışma şartları ve 
ekonomik nedenlerle örgün eğitim sis-
temleri içinde yer bulamayanlara fırsat 
eşitliği sağlaması, yükseköğretime giden 
yolda ikinci bir şans olması ve Avrupa 
ülkelerinde doğmalarına rağmen, Tür-
kiye’de yükseköğrenim görmek ve/veya 
Türkiye’ye yerleşmek isteyen göçmen 
kökenli yeni nesillere imkân sağlaması 
gibi yararlar hedefleniyor.

Protokol Bize Güç Katacak

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın “Bu 
anlaşmayla yurt dışındaki vatandaşla-
rımıza daha ileri bir düzeyde eğitimin 
12 yıla yükseltilmesi nedeniyle yeni bir 
yapılanma vizyonu içerisinde ilkokul 
ve ortaokul mezunu olanlara ortaokul 
bitirme, lise mezunu olanlara veya 
olmayanlara da liseyi bitirme yolu 
açılmış olacak. Böylelikle yurt dışındaki 
vatandaşlarımıza üniversite yolunu 
açarak yeni bir fırsat eşitliği sunmuş 
oluyoruz.” dedi.

Milli Eğitim Bakanlığı Müsteşarı M. 
Emin Zararsız da Yurt dışında yaşayan 
vatandaşlarımızın da sanki Türkiye’de 
yaşıyormuşçasına Türk eğitim sistemine 
girmelerini  ve Türk eğitim sisteminde 
diploma alabilmelerini sağlayabilmek 
amacıyla bu protokol bize büyük bir güç 
katacaktır. Özellikle Batı Avrupa’da ya-
şayan vatandaşlarımızın bu sistemden 
mezun olmaları sağlanarak Türkiye’deki 
üniversitelerin öğrencisi olma imkanına 
da kavuşacaklar.” diye konuştu.

Avrupalı 
Türklere yaşam 
boyu eğitim 
olanağı

aAyrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr

Barış Can KERMAN 
n Anadolu Üniversitesi öğrencileri 
tarafından geliştirilen ve saf hidro-
jeni elektrik enerjisine çevirerek ça-
lışan “Hidroana” 15 Temmuz günü 
İzmir Körfez Pistinde gerçekleşen 
2012 TÜBİTAK Alternatif Enerjili 
Araç Yarışlarında 4’üncü oldu.

Hidroana ekibi koordinatör yar-

dımcısı Ufuk Bilgin yarışı 4’üncü sı-
rada tamamlamaları hakkında açık-
lamada bulundu. 

Ekip olarak hedeflerinin altında 
bir sonuç aldıklarını belirten Bilgin 
şunları söyledi: “Favori olarak gös-
terilen Hidroana ekibi olarak bu 
sonucu ne biz ne de bir başka ekip 
beklemiyordu. Yarış boyunca en iyi 

tur derecelerine sahip olsak da aşırı 
sıcaktan ötürü yakıt hücresinin 3 kez 
kapatılması ve kaybettiğimiz zaman 
bizi kupadan uzaklaştıran etken 
oldu. Tabii bunlar bizim bahanemiz 
olamaz, seneye daha da iyi hazırla-
narak hak ettiğimiz birinciliği almak 
ve bizi destekleyenleri mutlu etmek 
istiyoruz. Bize, bu yarışlara hazırlık 

sürecinde destek olan ve sponsorluk 
sağlayan başta Anadolu Üniversitesi 
olmak üzere ‘ENERMAK, SAM (Sera-
mik Araştırma Merkezi), MDA İleri 
Teknoloji Seramikleri, Park Kumpir, 
ESO (Eskişehir Sanayi Odası), LİNDE, 
Egemen Yangın Güvenlik Sistemleri, 
Es Reklam firmalarına desteklerin-
den ötürü sonsuz teşekkür ederiz.”

Haber Merkezi 

n 2010-2011 Akademik Yılı istatis-
tiklerine göre Türkiye’de Erasmus 
Beyannamesine sahip 57 üniversite 
arasında Anadolu Üniversitesi Top-
lam Hareketlilik, Toplam Öğrenci 
Hareketliliği, Personel Ders Verme 
ve Personel Ders Alma kategorilerin-
de ilk sırada.

Anadolu Üniversitesinin “Global 
Kampus” hedefi içinde önemli bir 
yeri olan Erasmus Programındaki 
başarısı, Samsun Ondokuz Mayıs 
Üniversitesinde gerçekleşen Eras-
mus Programı Hareketlilik Faaliyeti 
ve Yerleştirme Konsorsiyumları Pro-
je Yönetim Toplantısında belgelen-
di.  Ulusal Ajans Erasmus Programı 
Koordinatörü İlyas Ülgür 2010-2011 
Akademik Yılı istatistiklerini paylaş-
tığı toplantıda Türkiye’de Erasmus 
Beyannamesine sahip 57 üniversite 
arasında Anadolu Üniversitesi Top-
lam Hareketlilik, Toplam Öğrenci 
Hareketliliği, Personel Ders Verme 
ve Personel Ders Alma kategorilerin-
de ilk sırada, Öğrenci Staj Hareketlili-
ğinde ikinci, Öğrenci Öğrenim Hare-
ketliliğinde üçüncü sırada yer aldı. 
Anadolu Üniversitesi her alanda 

ilk üç üniversite içinde bulunarak 

Erasmus Programında başarısını 
gösterdi.

90 Öğretim Elemanı Avrupa’da

Türkiye’den 52 üniversitenin da-
hil olduğu Erasmus Programında 
toplam hareketlilik kategorisinde, 
Anadolu Üniversitesi 573 kişi ile ilk 
sırada yer aldı. Ankara Üniversitesi 
496 kişi ile ikinci, Ege Üniversitesi 
482 kişi ile üçüncü sırada yer aldı. 
Anadolu Üniversitesi Öğrenci Hare-
ketliliğinde de aynı başarıyı göster-
di. Çok sayıda yurt dışı anlaşmasıyla 
öğrencilerine yurt dışında eğitim 
olanağı sağlayan Üniversitemiz, ni-
telikli altyapısı ile de pek çok Avru-
palı öğrenciyi Eskişehir’de ağırlıyor. 
Rapor verilerine göre Anadolu Üni-
versitesinde 2011 yılında 457 öğren-
ci hareketliliği gerçekleşti.

Erasmus programı, yalnız öğren-
cileri değil öğretim elemanlarını da 
kapsıyor. Program öğretim eleman-
larına farklı ülkelerde ders verme 
olanağı da sunuyor. Bu fırsat karşı-
lıklı bir etkileşim ve deneyim paylaş-
ma olanağı sunuyor. 2011 yılında 
Anadolu Üniversitesinden 90 öğre-
tim elemanı Avrupa üniversitele-
rinde ders vererek Anadolu’yu Ders 

Verme Hareketliliği kategorisinde ilk 
sıraya taşıdı. Bu kategoride ikinci sı-
rada 69 öğretim elemanı ile Pamuk-
kale Üniversitesi ikinci sırada yer 
alıyor. Öğretim elemanı hareketlili-
ğinin bir önemli sonucu da yabancı 
akademisyenleri Türkiye’de ağırlan-
ması ve hem öğretim elemanlarının 
hem de öğrencilerin farklı ülkeler-
den gelen bilim insanlarının bilgi ve 
deneyimlerinden yararlanma fırsatı 
bulması.  Anadolu Üniversitesi, ağır-
ladığı 26 yabancı akademisyen ile 
Eğitim Alma Hareketliliği Kategori-
sinde ilk sırada yer alıyor. Anadolu 
Üniversitesini 22 akademisyen ile 
Sakarya Üniversitesi izliyor.

Öğrenci Staj Hareketliliği, Eras-
mus Programı içindeki önemli ve 
gelişmekte olan alanlardan biri.  Bu 
kategoride ilk sırada Ankara Üniver-
sitesi 82 öğrenci ile yer alıyor. Ana-
dolu Üniversitesi ise 80 öğrenci ile 
Erasmus Staj Hareketliliğinde ikinci 
sırada yer alıyor. Öğrenci öğrenim 
hareketliliğinde ilk sırada Ege ve İs-
tanbul Üniversiteleri yer alıyor. Her 
iki üniversite de 404 öğrenci ile ilk 
sırayı paylaşıyor. Anadolu Üniversi-
tesi ise 377 öğrenci ile üçüncü sıra-
da yer aldı. 

Türkiye’nin en hareketli üniversitesiyiz

Günsu UYANIK 
n Halk Bilim Araştırmaları Merkezinde 
Öğr. Gör. Danyal Mantı, “Klasik Türk 
Mûsikisi’nde Az Kullanılan Makamlar” 
isimli kitabı ile çeşitli Türk Müziği Kon-
servatuvarlarında, mûsiki cemiyetleri ve 
vakıflarında, ayrıca birçok dünya ülkesin-
de Anadolu Üniversitesini temsil etti.

Klasik Türk Mûsikisinde unutulma-
ya yüz tutmuş ve günümüzde artık 
kullanılmayan makamların saptanıp 
yeniden sanat camiasına kazandırıl-
ması amacıyla yazılan kitap, Anadolu 
Üniversitesi Bilimsel Araştırma Projesi 
kapsamında Türk Mûsikisi literatürüne 
kaynak oluşturuyor.

Öğr. Gör. Mantı “TC Kültür ve Turizm 
Bakanlığı tarafından 2005 yılında az kul-
lanılan makam ve usûller için düzenlen-
miş olan beste yarışmasında, bakanlığın 
yarışmaya katılacak bestecilere tespit 
ettikleri ve resmiyeti bakanlıkça kabul 
edilen 50’den az kullanılmış makam, 
bu proje içerisinde incelemek için temel 
alınmıştır. Gelecekte yok olma tehlikesi 
taşıyan bu önemli makamlara dair 
çalışmalara, bir kaynak daha ilave edebil-
me çabamda bir nebze katkı sağlayabil-
diysem kendimi mutlu hissedeceğim.” 
Hazırlanan bu kitapta makamlara ait 
eser örnekleri seçilirken makamların 
özelliklerini en iyi yansıtan önemli eser-
lerin alınması ön planda tutulduğunu 
belirten Mantı, bazı makamlar için ise 
günümüze kadar gelebilmiş az sayıdaki 
örnek ile yetinilmek durumunda kalındı-
ğını ekledi.

Teori ve uygulama 
olarak ikiye ayrılan 
bu projede 
kitabın yanında 
kayıtları barın-
dıran bir de CD 

bulunuyor.

Klasik Türk 
musikisine 
yeni bir kaynak 

İlköğretim öğrencileri Üniversitemizi gezdi
Mine DURUKAN 
n Anadolu Üniversitesi öğrencileri 
ve Halkevlerinin ortak çalışması 
olan “Okumuş İnsan Halkın Yanın-

dadır” kampanyası dahilinde; ilköğ-
retim öğrencileri 29 Temmuz günü, 
Anadolu Üniversitesini gezdi.

Gültepe ve Emek Mahallelerin-

den 60’a yakın çocuk, Fen Fakülte-
si, İletişim Bilimleri Fakültesi, ETV, 
Çağdaş Sanatlar Müzesi ve Japon 
Bahçesini gezdi.

Öğr. Gör. Danyal Mantı

Hidroana 
4. oldu
Hidroana
4. oldu
Hidroana 
4. oldu



SÖYLEŞİAnadoluHaber
Miller Time Dergisi Yazarı ve Müzisyen Melis Danişmend:

n İletişim fakültesi mezunusunuz 
ama sadece gazetecilik değil solist-
likte yapıyorsunuz. Şarkı söyleme 
fikri nereden çıktı? 

Ben lise yıllarında okul grubunda 
şarkı söylüyordum. Şarkı söylemek 
hep vardı aklımda iki hayalimden 
biriydi sahnede olmak, diğeri ise 
yazmaktı. Ben ikisini de başaran-
lardanım. Spitney Beers ile hem 
şarkı söylemeye başladım hem de 
Radikal’de gazetecilik yapmaya 
başladım. 

n Profesyonel anlamda şarkı söy-
lemeye Spitney Beers ile başla-
manızın sizin için bir anlamı var 
mıydı? 

Daha önce dinliyordum onları 
çok beğendiğim bir gruptu. Solist 
aradıklarını duydum o zaman baş-
vurdum, beraber prova yaptık on-

larda beğendiler ve ondan son-
ra birlikte söylemeye başladık. 

n Kendi bestelerinizin dışın-
da hangi grupların şarkılarını 
söylüyorsunuz? 

Yavuz Çetin, Metropolis, Athe-
na, Duman vs. 

n Türk kadın solistlerden kimleri 
dinliyorsunuz? 

Şebnem Ferah’ı çok beğenirim, 
Yasemin Mori’yi dinlerim, Elif Çağ-
lar’ı çok severim. Aslında bir çok 
kişiyi dinlerim konserlerine gide-
rim ama aklıma gelmiyor böyle so-
rulunca. Çoğunu severek dinlerim 
açıkçası. 

n Eskiden daha sert şarkılarınız 
vardı şimdi biraz daha soft şarkılar 
söylüyorsunuz bunun sebebi nedir? 

Aslında nereden baktığınıza göre 
değişir sakin olup olmadığı. Evet 
müzikal olarak daha sakin bir mü-
zik yapıyorum, akustik gitar, piyano 
ağırlıklı ama sözlerin ÜçNoktaBir’e 
göre daha sert olduğunu düşünü-
yorum. 

n Arkadaşlarınızın sizinle ‘robot 
ses’ diye dalga geçtiği doğru mu? 

Evet doğru. Benim sesim biraz 
mekaniktir. O dönemde gazetedeki 
arkadaşlarım dalga geçerlerdi. 

n Hem gazetecilik hem albüm ikisi 
aynı anda zorlamıyor mu sizi? 

Eskiden daha yoğundum şimdi o 
kadar yazmıyorum. Yazdığım dergi 
üç ayda bir yayınlanıyor. Dolayısıyla 
beni çok engellemiyor. Radikal’de ça-
lıştığım dönemlerde çok yoğundum. 
Gündüz işe gidiyordum, işten çıkışta 
hazırlanıp sahneye çıkıyordum fakat 
çok severek yapıyordum. O yüzden 
hiç isyan etmedim. Zaten ikisi ara-
sında tercih yapabilseydim birini 
bırakırdım ama öyle bir şeyi asla dü-
şünmedim. 

n Eskişehir’de ilk konseriniz mi? 
Solo olarak evet ilk konserim ama 

grupla birkaç kere geldik buraya. 

n Nasıl buluyorsunuz Eskişehir 
dinleyicilerini? 

Çok seviyorum. Buraya geldiğim-
de çok eğleniyorum. Çok güzel bir 
şehir. Ben buraya ilk ÜçNoktaBir 
ile gelmiştim ilk sahnemdi. Eskişe-
hir’i gördüğümde inanamamıştım 
bu kadar modern güzel bir şehir 
şaşırtmıştı beni. 

n Van için Rock etkinliğinde şarkı 
söylediniz buna benzer sosyal so-
rumluluk projelerinde sizi görecek 
miyiz? 

Evet Feridun Düzağaç’ın şarkısı-
nı yorumladım TEGV yararı için ya-
yınlandı zaten. Yakın zamanda da 
yine sosyal sorumluluk projesi var 
ona katıldım. Daha ortaya çıkmadı 
ama bir iki ay içerisinde bir sergi 
olacak orada da yer aldım. 

Melis Danişmend, 
uzun yıllar Radikal 
Cumartesi ekinde 
editörlük yaparken 
aynı zamanda 
Spitney Beers adlı 
grubun solistliğini 
yaptı. Çıkardığı 
solo albümü ile dinleyicilerini se-
vindirdi. Hayali yazmak ve şarkı 
söylemek olan, iki hayalini de 
gerçekleştiren Melis Danişmend 
ile keyifli bir söyleşi yaptık.
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İki hayalim de gerçek oldu 

10. Amatör Caz MÜzisyenleri Festivalinin Kapanış Konserini Veren Jehan barbur: 

Farklı olduğumun farkında değilim
n Müzik dünyasında çok farklı bir 
işe imza attınız. Peki sizi farklı kılan 
nedir?

Ben farklı olduğumun bile farkında 
değilim. Aslında çok basit bir müzik 
yapıyorum. Sadece şarkı söylüyorum 
ve albümlerim var. Hikâye güdümlü 
akustik şarkılar söylüyorum. Çağdaş 
kadın ozan geleneğini sürdürme gay-
retindeyim. 

n Müzik çizginizi belirlemenizde sizi 
etkileyen sanatçılar oldu mu?

Çocukluğumdan bu yana dinledi-
ğim Michael Jackson’dan tutun da 
100 tane isim sayabilirim ve hepsi ta-
bii ki beni etkiledi. Bunların başında 
Bülent Ortaçgil, Vedat Sakman, Meh-
met Güreli, Cengiz Özkan ve Gülay 
beni etkileyen sanatçılar arasında yer 
alıyor.  

n Parçalarınızı yazarken ne-
lere dikkat ediyorsunuz?

Aklıma ne geliyorsa onu yazıyo-
rum. Tek dikkat ettiğim şey sipariş iş 
üzerine yazmıyor olmam.

n İlk albümünüz “Uyan”a göre ikinci 
albümünüz “Hayat” arasında nasıl bir 
Jehan Barbur farkı var?

Bu iki albüm arasında bir buçuk sene 
var. Aralarındaki Jehan farkı olarak yaş 

ve tecrübe farkı var diyebili-
riz. Ayrıca daha çok otur-
muşluk da var.  “Uyan” 

albümü hazır oldu-
ğunda, “Ha-
yat” albümü-
nün şarkıları 

hazır değildi. Son 
albümüm o bir 
sene içerisinde 
hazır oldu. Bu 
zaman zarfın-
da şarkılarımı 
yeni albüm 

için hazırlarken 
boş durmayıp kendimi de ge-

liştirdiğimi düşünüyorum.

n Amerikan Kültürü Edebiyatı Bölümü 
mezunusunuz. Öğrencilik yıllarınızda 
da gerçekten müzisyen olmayı mı is-
tiyordunuz, yoksa eğitimini aldığınız 
alanda mı ilerlemeyi planlıyordunuz?

Ben en başından beri gerçekten mü-
zisyen olmayı istiyordum. Çocukken çok 
farkında olmadan seçiyorsunuz aslında. 
Kimse müzik yapmam hakkında beni 
cesaretlendirmedi ya da desteklemedi. 
Küçükken salonumuzda oturup bütün 
şarkıları dinleyip onları hatmetmeye ba-
yıldığımı anladığım gün müzik dedim.

n Beyrut’tan Türkiye’ye göç hikâyeniz 
nasıl?

Böyle bir şey yok aslında. Ben İsken-
derunluyum. Beyrut’ta sadece doğdum. 
Annemin gençliği Beyrut’ta geçmiş, an-
nemin akrabaları orada yaşıyor fakat, 
biz çok uzun senelerdir İskenderun’da 
yaşıyoruz. Ben burada büyüdüm. Bey-
rut ile tek bağlantım orada doğmam, 10 

gün sonra İskenderun’a taşındık. 

n Sosyal medya ile ilişkiniz nasıl? Ak-
tif bir kullanıcı mısınız?

Aktif bir kullanıcıyım. Zaten bu sa-
yede tanınıyoruz ve biliniyoruz. Çün-
kü medyanın bize, birkaç  televizyon 
kanalı ve gazetenin dışında, hiçbir 
katkısı yok. Ben de sosyal medyanın 
olanaklarından olabildiğince yarar-

lanmaya çalışıyorum ve bunu yapar-
ken de keyif alıyorum. 

n Jehan Barbur müzikten başka neler 
yapmaktan hoşlanır?

Yemek yapmaktan, balık tutmaktan 
eşim ve arkadaşlarım ile meyhaneye 
gitmekten çok hoşlanırım. Özellikle rakı 
içmeyi çok severim. 

n Eskişehir, Anadolu Üniversitesi ve 
salondaki konser atmosferini nasıl bul-
dunuz?

Benim Eskişehir’ e 4’üncü gelişim 
ve 4’üncü konserim. Bardan ziyade 
salon konserlerini daha çok seviyorum. 
Salon ortamında daha sessiz müzik 
yapabiliyorum.  Eskişehir’de Hayal Kah-
vesinde de çok güzel vakit geçirmiştim. 
Dediğim gibi salon ortamını daha çok 
seviyorum, bu etkinlik sayesinde de 
455 kişiye ulaşma fırsatı buldum. Ayrı-
ca organizasyonu yapan arkadaşlara 
hayran kaldım. Çok keyifli bir akşamdı 
benim için. 

Yaptığı müzik,  kimine göre ruhu dinlendiren 
kimine göre de insanın hayal dünyasını canlan-
dıran kadar kıpır kıpır olarak nitelendirilen Jehan 
Barbur, Üniversitemizde gerçekleştirilen 10’uncu 
Amatör Caz Müzisyenleri Festivalinde sevenleri 
ile buluştu. Festivalin kapanışını gerçekleştiren 
Jehan Barbur ile keyifli bir söyleşi yaptık. Ec

e 
Bo

zk
ur

t

Jehan
Barbur
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Barış Can KERMAN 

n Anadolu Üniversitesinden mezun 
olan öğrencilerin başarılarla dolu hikâ-
yelerine her geçen gün bir yenisi daha 
ekleniyor. 2009 yılında o zamanki adıyla 
Mühendislik Mimarlık Fakültesi Malze-
me Bilimi Mühendisliği Bölümünden 
mezun olan Hakan Yavaş da bunlardan 
birisi. Orta Doğu Teknik Üniversitesi 
(ODTÜ) Mühendislik Fakültesi Metalurji 
ve Malzeme Mühendisliği bölümünde 
yüksek lisans yapan Hakan Yavaş, ABD 
Iowa Eyalet Üniversitesine doktorasını 
tamamlamak için gitmeye hak kazandı.

Üniversitemiz Bizi Destekledi

Mezuniyetine kadar olan süreçte 
üniversitenin farklı öğrenci projelerinde 
çalışma fırsatı bulduğunu belirten Ha-
kan Yavaş, bunlardan kendisine göre en 
önemlisinin 2006 yılında arkadaşlarıyla 
birlikte kurdukları “Güneş Arabası Takı-
mı” olduğunu söyledi. Yavaş “Bu takım 
içerisinde Üniversitemiz bizi ekonomik 
ve bazı atölye gereksinimleri olarak 
fazlasıyla destekledi. Bu süreç içerisinde 
TÜBİTAK’ın 2009 yılında düzenlediği 
‘Formula G’ yarışlarında Türkiye 2’ncisi 
olduk. Bu takıma hem kaptanlık yaptım 
hem de kuruculuk üyeleri arasında 
yer aldım. Bu proje bana çok şey kattı. 
En önemlisi de bir mühendiste olması 
gereken, sorunlarla başa çıkabilme ve 
çözüm üretebilme yetisi. 2009 yılında 
Amerika’da düzenlenen ‘Tasarla ve 
Uçur’ başlıklı yarışmaya da Anadolu Üni-
versitesi Sivil Havacılık Yüksekokuluyla 
katıldık. Proje kapsamında insansız hava 
aracı tasarladık ve bu araç düzenlenen 
yarışmada başarılı sonuçlar elde etti. 
Anadolu Üniversitesinden mezun 
olduktan sonra ODTÜ’de yüksek lisansa 
başladım. Bu süreçte de Metalurji ve 
Malzeme Mühendisliği Bölümünde 
Proje Asistanı olarak çalıştım. Çalıştığım 
projeyle eş zamanlı olarak ASELSAN’da 
proje ve patent araştırmacısı olarak 
görev aldım. Master sürecinde de çeşitli 
projelerde bulunmaya devam ettim. 
2011 yılında Amerika’da düzenlenen bir 
kongre içerisinde ‘American Ceramic So-
ciety’ poster ikincilik ödülünü kazandım. 
Bu sürece kadar Anadolu Üniversitesi ve 
ODTÜ’nün benim için kattığı birçok şey 
vardı. 2012 yılı içerisinde Amerika’da 
doktora eğitimi için başvurdum ve 
geçen yıl Iowa Eyalet Üniversitesinden 
Teaching Assistant’lık teklifi aldım.”

Hakan Yavaş gelecekteki planlarına 
ilişkin olarak şöyle konuştu:

“Bu yıldan itibaren Iowa Eyalet Üni-
versitesinde Teaching Assistant olarak 
çalışmalarıma devam edeceğim. Bun-
dan sonra hedefim ise inovasyon merke-
zinde grup lideri olarak çalışmak olabilir 
ya da Türkiye’de ileri Ar-Ge çalışmaları 
yapan bir firmada mühendislik yapmak 
olabilir. Bunun yanında akademik haya-
tıma devam edebilirim. Bunların hepsi 
5 yıl içerisindeki hayatımın gidişatına 
bağlı olarak vereceğim bir karar.”

Mezunlarımızın 
başarı öyküleri 
devam ediyor 

Hakan Yavaş



İletişim Kulübünün 
fakülte eğitimini 
tamamlayan bir 
yapıya sahip olduğunu 
düşünüyorum. Ekip 
çalışması, tecrübe 
paylaşımı ve atölye 
çalışmaları gibi 
konularda kulüp büyük 
başarı sağlamıştır. 

Sektör buluşmaları ile özellikle reklamcılık ve halkla 
ilişkiler öğrencilerinin geleceklerini yönlendirmede 
etkili olmuştur. Sosyal medyayı da etkin bir şekilde 
kullanarak ulaşılabilir öğrenci sayısını oldukça artıran 
İletişim Kulübünün diğer kulüplere örnek olabilecek 
bir niteliğe sahip olduğunu düşünüyorum.

 Üniversiteye ilk 
geldiğim zamanlarda 
adını sıkça duyduğum 
İletişim Kulübünü 
ilk olarak Kampüste 
Reklam Var etkinliği 
ile tanıdım. Hayatıma 
yön veren bu 
organizasyonla İletişim 
Kulübüne duyduğum 
saygı arttı. Kulübün bir parçası olmak benim için 
bu yüzen önemli. Henüz hazırlık sınıfındayken bile 
fakültede geniş bir çevrem oluştu ve bunu tamamen 
bu kulübe borçluyum. Kulüpte tanıdığım kişilerle 
farklı projelerde de çalışarak deneyim kazandım. 
Sadece bölüm bitirmek yetmiyor mutlaka okulda 
etkin olmalı, bir kulüp işiyle uğraşmalı öğrenci 
dediğin.

İletişim Kulübü 
12 yıldır reklam 
ve pazarlama 
alanlarında eğlenceli 
içerik sunan bir 
kulüptür. Ben 
kulübün yönetim 
kurulundayım ve 
diğer arkadaşlarımla 
birlikte pek çok organizasyonda yer aldım. İletişim 
Kulübünde yer almak kendime olan güvenimi 
artırdı ve bu alanda hangi yolların bana katkı 
sağlayabileceğini görmemde yardımcı oldu. Kulüpte 
bu senenin başında yerelden ulusala geçiş hakkında 
neler yapabileceğimiz üzerine konuşmuştuk ve bu 
nedenle bu sene bizi en çok mutlu eden Twitter’da 
Trend Topic’ler arasında yer almak oldu. Kulübün 
daha pek çok başarıya imza atacağı inancındayım.

İletişim kulübü 
her şeyden önce 
yeni insanlar 
tanımamı sağladı. 
Çok sayıda etkinlik 
gerçekleştirdik ve bu 
organizasyonlarda 
yer almaktan 
çok mutluyum. 

Etkinliklerimiz çok ses getirdi. Ulusal ve yerel basına 
haber olduk. Başarımızı gördükçe birbirimize, 
kulübümüze daha çok bağlandık. En önemlisi ekip 
olduk. Arkadaşlıklarımız yalnızca kulüp içerisinde 
kalmadı, zamanı birlikte geçirebileceğimiz harika 
insanlar tanıdık. Ayrıca düzenlediğimiz etkinlikler 
kendimizi nerede görmek istiyoruz sorusuna 
da cevap oldu. Meslekleri tanıdık. Şahsen hiç 
bilmediğim dünyalar hakkında bilgi sahibi oldum. 
İletişim kulübü üyesi olmak, farkı yaratmaktır.

 İletişim Kulübünün 
etkinliklerine 
üniversiteye 
başladığım 2008 
yılından beri 
katılıyorum. İlk iki yıl 
etkinliklerde sadece 
katılımcı olarak yer 
aldım. Geçen sene 
ise Kampüste Reklam 

Var 7’nin organizasyon ekibindeydim. Bu sene ise 
yönetim kurulundayım. Kulübün halkla ilişkiler 
sorumlusu olarak internet sitemizi kurdum, sosyal 
medyada hesaplarımızı yönettim. Kampüste Reklam 
Var 8’de koordinatör yardımcısıydım. İletişim Kulübü 
sayesinde takım çalışması ve organizasyon tecrübesi 
kazandım. 

İletişim Kulübü 
bünyesinde görev 
aldığım Kampüste 
Reklam Var 8 
etkinliği boyunca 
çeşitli deneyimler 
kazandım. Takım 
çalışmasını, ortaya bir 
şeyler çıkarabilmeyi, 
yaşayarak öğrendim. Bu sene etkinlikleriyle oldukça 
ses getiren İletişim Kulübü bence en parlak dönemini 
yaşıyor. Gerçekleştirdiğimiz etkinlikler oldukça 
eğlenceli, verimli ve etkiliydi. Yoğun katılım oldu. 
Büyük işler, birlik ve beraberlikle kenetlenmiş 
takımların ellerinden çıkar. Bence İletişim Kulübü 
bunun en güzel örneği.

İletişim Kulübü’nde 
iki yıl etkinliklerde 
yer aldım. Bu süre 
zarfında ekip çalışması 
ve organizasyonun 
aşamaları hakkında 
deneyim kazandım. 
Özellikle motivasyon 
ve koordinasyon 
konusunda iyi bilgiler edindiğime inanıyorum. 
Görsel alanda çalıştığım için film çekimi, afiş ve 
sahne konularındaki zorlukları, engelleri gördüm; 
çözümleri ele alma fırsatı buldum. Kulübün etkinlik 
sonrası partilerinde eğlendim, etkinlik zamanlarında 
tecrübeli, çalışkan insanlarla tanıştım.

İletişim Kulübüne 
iki senedir üyeyim. 
Kulübün bana 
kattıklarını kelimelerle 
anlatmak oldukça 
zor. İletişim Kulübü 
gelenekselleşen 
Kampüste Reklam 
Var ve CMYK Gazete 

Günleri gibi etkinliklerinin yanı sıra bu sene ilkini 
gerçekleştirdiği 3’leme ile de sektörü öğrencilerin 
ayağına getiriyor. Yaptığımız çalışmalarla yerel ve 
ulusal medyada ses getirdiğimizi düşünüyorum. 
Sosyal medyayı en iyi şekilde kullanarak çektiğimiz 
viral videolar ile binlerce kişiye ulaştık. Kampüste 
Reklam Var’ın sosyal medyada tanıtımı için 
yarattığımız Elman karakterinin oluşumunu kendi 
ellerimle yaptığımdan kendi çocuğum gibi oldu. Daha 
birçok ses getiren etkinliklerle görüşmek üzere…

İletişim Kulübü üyelerine sorduk:

Kulübünüzün size 
katkıları neler?

Gülşah  BECEREN
İletişim Bilimleri Fakültesi

Ezgi GÜNEŞ
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Yağmur YARKENT
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Hüseyin B. BAŞARAN 
İletişim Bilimleri Fakültesi

Yunus E. ÇAĞDAŞ
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Nurdan BABACAN
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Anadolu Üniversitesi İletişim Kulübü, 11 yıl boyun-
ca eğlenirken çok profesyonel işlere imza atan bir 
öğrenci kulübüdür. Tüm çalışmalarını %100 öğrenci 
emeği ile gerçekleştiren kulübümüz birçok öğrenci 
için iş yaşantılarının bir simülasyonunu yaşadığı 
ortam olmuştur. 9 kişilik bir yönetim kurulu ve 
birbirinden farklı fakülteler ve bölümlerde okuyan 
100’e yakın aktif öğrencinin katılımı ile faaliyetlerini 
sürdürmektedir. Sadece bu sene ise Anadolu Üniver-
sitesi ve diğer üniversitelerden 1000’e yakın öğrenci-
nin üye olduğu bir kulüptür.
Reklam, halkla ilişkiler, sosyal medya, basın yayın, 
iletişim ve pazarlama alanlarında çok başarılı 
etkinlikler düzenleyen İletişim Kulübü özellikle bu 
sene tüm etkinliklerini kapalı gişe gerçekleştirerek 
adından çok sık söz ettirdi.  19 farklı üniversitenin 
katıldığı, Üniversitemizdeki ilk Tweet Wall çalışması 
ile Trend Topic olduğu ve hayali kahramanımız olan 
Elman Kurtsevmez ile ilk viral vidyonun çekildiği 
Kampuste Reklam Var 8 etkinliği ile kulübümüz ulu-
sal çapta tanınan bir kulüp oldu.  CMYK Gazete Gün-
leri 4 etkinliğimiz ise hem kendi ismini hem de birçok 
konuğumuzu Twitter’da TT yapma başarısını göster-
di. Kanal D, Fox gibi ulusal kanallara ve gazetelere 
haber oldu. Gelenekselleşen büyük etkinliklerinin 
yanı sıra bu yıl “3LEME (Üçleme) – Doritos Akademi”, 
“Nasıl İşler Bu İşler - Sosyal Medya ve Reklam Atölyel-
eri”, “Sadettin Saran’la Spor Söyleşisi”, “Reklamcılık 
Vakfı / Fairy Eiffe İncelemesi” ve daha birçok söyleşi-
nin ev sahipliğini yapan İletişim Kulübü gelecek 
yıllarda da hız kesmeden yoluna devam edecek gibi 
görünüyor.




